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Věc : Aktualizace Generelu území chráněných pro akumulaci povrchových vod, česky řečeno

plánovaná vodní nádrž  aneb ještě hodně vody proteče

    
   Vážení spoluobčané.   

   Vzhledem k tomu, že se okolím šíří zaručené zprávy ohledně výše uvedené akce, pokusím se
přiblížit a informovat širokou veřejnost, jak to vlastně je s plánovanou výstavbou vodní nádrže. Dne
3.12.2015 jsem společně s panem Noskem Milošem, starostou obce Rohoznice a s panem Josefem
Bičištěm ,starostou obce Červená Třemešná navštívili Ministerstvo zemědělství v Praze, kam jsme
byli  pozváni  na  informativní  jednání.  Podotýkám  informativní  jednání,  na  kterém  nedošlo  k
žádnému rozhodnutí. 

    Vše vychází již z let první republiky, kdy již tehdejší odborníci  měli  záměr budovat umělé
přehrady a to z důvodu zadržení vody v biotopu a to jako ochrana před povodněmi, tak i jako
zajištění dostatku pitné vody. Z tohoto důvodu bylo vybráno celkem 160 lokalit v celém tehdejším
Československu. Bohužel přišlo období II. světové války a následně 40 let období, kdy vše bylo
naopak. Začalo se meliorovat, vysoušet bažiny, rušit rybníky, regulovat vodní toky, rozorávat meze
atd.  V  novodobé  historii  pak  se  zastavuje  nesmyslně  úrodná  půda  spoustou  marketů,  skladů,
výrobních  hal.  Centra  obcí  se  vylidňují  na  okraje.  Pole  se obhospodařovala  těžkou technikou,
zanikla hluboká orba. Výsledkem je to, že dešťová voda velmi rychle odtéká z krajiny.  Ve zkratce,
nikdo  neřešil  zda  bude  v  budoucnu  dostatek  vody.  Nemůžeme se pak  divit  častým a  velkým
povodním a po dva roky již nedostatek vody. 

     Z tohoto důvodu se lidově řečeno ,,oprášili“ staré projekty a bylo vybráno v rámci dnes už pouze
České republiky, celkem 27 lokalit, kde by měly vzniknout umělé nádrže, jejímž hlavním úkolem
by byla dostatečná zásobárna pro výrobu vody a také jako protipovodňové  zádržné systémy. Z toho
jasně vyplývá, že se nebude jednat o rekreační nádrže. Lokality byly vybírány, tak aby co nejméně
zasáhly  do  zabydlených  oblastí.  V  každém  případě  se  to  v  projektu  u  nás  dotkne  několika
obydlených nemovitostí.  Dle sdělení  ministerstva,   i  kdyby se dneska rozhodlo,  že nádrž bude
vybudována, tak dalších 20 let potrvá než se začne přehrada budovat a další 5 – 10 let se bude
budovat. To však není náš případ. Než se vůbec napevno rozhodne, že bude přehrada tam a tam, tak
uběhne 30 – 40 let. K tomu připočítejte 30 let a jsme na 70 letech. Z toho vyplývá, že je to záležitost
dalších generací. Na základě vzneseného dotazu přímo na MZ, majitelé nemovitostí mohou klidně
rekonstruovat  a budovat své domovy.  Nebude zda žádná stavební uzávěra,  pozemky se mohou
kupovat a prodávat. Není tedy žádné omezení. Zda vůbec bude hráz v naší blízkosti se dozví až
další generace. Je však potřeba se zamyslet nad tím, zda budou mít naši potomci dostatek vody. To
je na rozhodnutí nás v současnosti. Vše se musí řádně a velmi podrobně vyhodnotit. Je však pravda,
že voda bude v budoucnu opravdu velkým problémem.

Nosek Miroslav

starosta města Miletín 
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